
 
                            Zpráva výboru dobrovolných hasičů Ústín za rok 2018 

 

          V Ústíně 26. 1. 2019 

Vážení přátelé, vážení hosté, sestry hasičky, bratři hasiči                                       
 
Dovolte i mě, abych Vás přivítala na dnešní výroční schůzi SDH Ústín. S mnohými z Vás jsem se sice 
v novém roce již viděla, protože přece jen máme již skoro celý měsíc za sebou, ale i přesto bych Vám 
všem zde přítomným chtěla popřát hodně zdraví, duševní pohody a spokojenosti v roce 2019 a chtěla 
bych Vás krátce informovat o činnosti našeho sboru za uplynulý rok 2018. 
K dnešnímu dni má naše členská základna 26 členů – z toho 20 mužů a 6 žen. I když ke konci roku 
ukončila svoji činnost ve sboru naše dlouholetá členka Andrea Halabicová, v průběhu roku jsme do 
našich řad přijali 3 nové členy, takže bilance za rok 2018 je taková, že máme o 2 členy více jak v roce 
předešlém a jak pevně doufám, bude se naše členská základna i v letošním roce rozrůstat. Důkazem 
toho je i dnešní výroční schůze. Andrei bych chtěla touto cestou poděkovat za práci, kterou pro náš 
sbor vykonala, protože se po celou dobu svého působení ve sboru aktivně podílela a účastnila 
veškerého dění.                       
                                                                                   
A nyní k činnosti sboru za uplynulý rok 2018. 
V roce 2018 bylo svoláno 9 schůzí z toho 2 výborové. 
 

- Hned na začátku roku a to 27.ledna proběhl již tradiční výlet na běžkách. Organizaci celé akce 
si vzal jako obvykle na starosti náš pokladník Antonín Vánský, který se pro tyto akce vždy na 
chvíli stává sportovním referentem. Tentokrát pro nás Tonda vybral trasu, která vedla z Koutů 
nad Desnou na vrchol hory Dlouhých Strání konkrétně k horní nádrži přečerpávací vodní 
elektrárny a zpět. 
 

- Aby to ale nebyla jen samá zábava, v únoru minulého roku, ještě před zahájením dlouho 
očekávané rekonstrukce hasičské zbrojnice, jsme uspořádali brigádu, na které jsme se pustili 
do vyklízení celé hasičárny, kdy se velká část věcí přestěhovala dočasně do prostor místní 
mateřské školky a vozík s mašinou je uschován u br. Jana Krále. Aby oprava stála co nejméně, 
zapojili se sami členové SDH Ústín do rekonstrukce hasičské zbrojnice. Tyto práce probíhaly 
s menšími přestávkami v podstatě po celý rok. Naši hasiči bourali příčky, okopávali zdi, 
prováděli elektroinstalaci, demontovali hasičskou sirénu, kopali kanalizaci, bourali plot před 
hasičárnou a jiné. Více nás bude o celé věci informovat velitel br. Pavel Špičák. 

 
- 23.března jsme se v hojném počtu zúčastnili 4. Hasičského plesu OSH Olomouc, který se 

konal v Regionálním centru u Hlavního nádraží v Olomouci. Za náš sbor jsme přispěli do 
tomboly dárkovým balíčkem. Taktéž jsme se neplánovaně díky naší nadané člence podíleli na 
kulturním programu celého plesu, a to jejím malým hudebně-tanečním vystoupením, za který 
sklidila obrovské ovace. Díky Jaruno. Kdo nebyl, přišel o hodně. 

 
- V soboru 28.dubna jsme pro děti uspořádali na místním hřišti jako obvykle Pálení čarodějnic. 

Pro děti byly připraveny soutěže a na závěr si mohly opéct na ohni špekáčky. Celá akce se 
vydařila hlavně díky počasí, které nám opravdu přálo.  
 

- 19. května jsme provedli tak jako každý rok sběr starého železa v obci Ústín. 
 

- 22.září jsme konečně vyrazili na dlouho očekávaný cyklo výlet, kterého se každým rokem 
účastní čím dál tím větší počet cyklo nadšenců, a to nejen z řad našich členů. Většinou 
vyrážíme na kola v létě, ale protože nám povinnosti nedovolili uskutečnit tento výlet dříve, 
rozhodli jsme se vyjet alespoň na podzim. Vzhledem k předpovědi počasí, která nebyla moc 



příznivá, jsme na poslední chvíli změnili i naplánovanou trasu. Ale nelitovali jsme. Sraz byl 
jako obvykle na Ústínské benzince a odtud jsme si to namířili rovnou přes nejvyšší horu Hané 
do Čech pod Kosířem, kde jsme si udělali malou přestávku a šli jsme do místního hasičského 
muzea zkontrolovat stav naší historické stříkačky, která je zde prozatímně vystavena. Vše bylo 
v pořádku, a tak jsme mohli pokračovat přes Rakovské údolí a Krakovec do Náměště na Hané 
a tuto pohodovou, ale trochu chladnou 45kilometrovou vyjížďku jsme zakončili malým 
posezením v Těšetické hospodě, kde jsme měli připraveno malé občerstvení z grilu. 

 
- 26.října jsme se zúčastnili oslav ke 100. výročí vzniku samostatné Československé republiky, 

kterou pořádala obec Ústín. Sadila se památeční lípa, následně prošel lampionový průvod obcí 
k místní kapli sv. Jana a Pavla, kde zazněli krátké proslovy a následoval kulturní program o 
který se postaraly děti z mateřské školky. Oslavy byly zakončeny na obecním úřadě. 
 

- 24. listopadu se konala v Ratajích „Okrsková zabijačka“, se kterou přišli pomoct i hasiči 
z našich řad. 
 

- V listopadu ještě proběhl neplánovaně sběr železa, a to na osmičce, kde plánuje obec 
v letošním roce vybudovat kulturní a společenské centrum. 
 

- Poslední akcí v roce 2018 bylo 8. prosince „Rozsvícení vánočního stromečku“, které se konalo 
opět ve dvoře obecního úřadu. Tentokrát jsme zajistili řezaný vánoční strom, který jsme 
umístili přímo ve dvoře, aby se nemuselo přecházet na náves a celá akce tak probíhala 
na jednom místě. Opět mezi nás zavítal i svatý Mikuláš se svou družinou andělů a čertů. Tato 
akce je vždy hezkým zakončením celého roku, a ne jinak tomu bylo nyní. 
 

Na závěrem mi dovolte využít této příležitosti a poděkovat zastupitelům obce Ústína za podporu a 
finanční pomoc zejména při získávání dotací na rekonstrukci hasičské zbrojnice bez níž by se náš sbor 
dobrovolných hasičů rozhodně neobešel. Věřím, že i v tomto roce najdeme společnou řeč vedoucí 
především k dobré spolupráci.  
 
Také bych chtěla poděkovat všem aktivním členům našeho sboru za vykonanou práci, zejména za 
pomoc při opravě hasičské zbrojnice, kdy obětovali svůj volný čas a že ho nebylo málo, jejich 
rodinným příslušníkům za trpělivost a podporu. 

A ostatním členům přeji hodně úspěchů a životní pohody v letošním roce. 

Děkuji Vám za pozornost! 

Za výbor SDH Ústín:       Hana Jeřábková 

 
 
 


